
Zápis 3. schůze výboru ČNDT, z.s. v roce 2023 

čtvrtek 14. 9. 2023 od 9:55 hod. 

sál Madeira, Hotel Chvalská Tvrz, s.r.o., 

Na Chvalské tvrzi 858/11,193 00 Praha 9 

 

Prezence a omluvy – dle prezenční listiny omluveni: p. Procházka, p. Žižka, p. Havránek, 

pí Sekerášová (zast. p. Vondrášek), p. Koula (zast. p. Cvrk), p. Svoboda (zast. p. Mazal) 

1) Prezentace zástupkyně Střední Čechy Convention Bureau paní Marty Dohnalové 

ohledně místa konání DEFEKTOSKOPIE 2024. 

Paní Dohnalová vybrala se svým týmem čtyři místa (Kutná Hora, Beroun, Senohraby a 

Čestlice), kde by se mohla konat konference v příštím roce. Během prezentace zmínila možná 

pozitiva i negativa jednotlivých míst, dle našeho zadání. 

Následně proběhla diskuze mezi členy výboru již bez účasti paní Dohnalové. Během diskuze 

byla vyřazena Kutná Hora a Senohraby. Poté proběhlo hlasování z devíti účastníku byli tři pro 

Beroun a tři pro Čestlice a tři členové se zdrželi hlasování. Po krátké diskuzi proběhlo druhé 

kolo, kde šest členů výboru bylo pro Beroun a jeden pro Čestlice, 2 členové výboru se zdrželi 

hlasování. Tedy příští konference Defektoskopie se bude konat v Berouně. 

 

2) Změny stanov 

Na sjezdu 15.listopadu 2023 během konference Defektoskopie bude předložen návrh na 

změnu stanov společnosti. Tento návrh na změnu souvisí s normou EN ISO 9712. Dále je 

navržena, např. změna délky funkčního období vedení společnosti a také počty firemních a 

kolektivních členů, které mohou firmu/kolektiv zastupovat např. během hlasování na sjezdu. 

Na sjezdu bude tento návrh prezentovat pan Neugebauer. 

 

3) Založení odborné skupiny OS 13 – „Oceláři“ 

Přišel návrh na založení odborné skupiny OS 13 – „Oceláři“, založení skupiny splnilo všechny 

náležitost dané stanovami společnosti. A vzhledem k tomu, že nemáme žádné vyjádření 

regionální skupiny RS 06, tak výbor vznik skupiny schválil. Předsedou skupiny byl na 

zakládající schůzi zvolen Štěpán Hefner. 

 

4) Přihlašování na konferenci Defektoskopie 2023 je v plném proudu a počty 

přihlášených odpovídají datu schůze. 

 

5) Příprava sjezdu ČNDT, z.s. 

Byl přednesen jeden návrh na cenu ČNDT, z.s. pro rok 2023 a ten byl jednomyslně výborem 

schválen. Pan Bernard Kopec byl požádán o přípravu krátkého medailonku o oceněném.  

Sjezd povede Pavel Mazal. 



6) Současný stav normalizace NDT a změny v ČAS a ISO k 10.9.2023 

K 1. srpnu byla vydána norma: 

ČSN EN ISO 17636-2 - Nedestruktivní zkoušení svarů – Radiografické zkoušení –  

Část 2: Metody rentgenového a gama záření využívající digitální detektory 

Norma bude využívaná v rozšiřujícím používání digitální radiografie. 

Po zvláštním připomínkovém řízení byla 1. září vydána norma: 

ČSN ISO 24647 - Nedestruktivní zkoušení – Robotické ultrazvukové zkušební 

systémy – Obecné požadavky 

První norma ze začínající éry využívání robotů v ultrazvukové defektoskopii. 

Dne 1. září byla vydána norma metody TT: 

ČSN ISO 18251-2 - Nedestruktivní zkoušení – Infračervená termografie – Část 2: 

Zkušební metoda pro integrovaný výkon systému a zařízení 

Velmi potřebná očekávaná norma pro kalibraci zařízení infračervené termografie. 

V rámci P-členství ISO bylo provedeno připomínkování normy zpracovávané ISO/TC 

135/SC 9: ISO/FDIS 24367 - Non-destructive testing — Acoustic emission testing — 

Metallic pressure equipment 

Od června 2023 bylo provedeno hlasování k 12 návrhům norem ve stadiu 1.-3.etapy tvorby. 

 

7) Informace ze skupin – proběhlé a plánované akce 

RS02 – je v plánu schůze s exkurzí do ČSA 

RS04 – členové dodali příspěvky na konferenci, schůze v plánu přelom listopad/prosinec 

RS07 – tradiční NDT Workshop 23.11.2023 se schůzí skupiny 

OS09 – připravuje ve spolupráci pan Svoboda a pan Solnář – akusticko-emisní seminář 

OS10 – letos již dva kulaté stoly k EN ISO 9712, v plánu je třetí v Ostravě 

OS11 – momentálně obrovské pracovní vytížení momentálně nestíhají nic jiného, možná 

spoluúčast semináři, který plánuje OS09 

OS12 – NDT in Progress – v letošním roce se tato akce neuskuteční, pravděpodobně pro malý 

zájem potencionálních účastníků 

 

8) Informace o navštívených zahraničních konferencích 

13th ECNDT (Lisabon) – byl vyslán viceprezident p. Kubínyi – zúčastnili se téměř všichni 

vystavovatelé z celého světa; z NDT společností se propagovala italská NDT společnost 

(ECNDT v roce 2026). Nosné téma celé konference by průmysl 4.0. Snaha je nalákat i 

odborníky do struktur EFNDT na jednáních bylo patrné jisté vakuum východní Evropy ve 

strukturách EFNDT. Často se řešil i elektronický průkaz pro držitele certifikátů zatím je 

několik směrů. 



ČNDT, z.s. měla na stánku složky ve které zvala na akce pořádané ČNDT, z.s. v následujících 

měsících a k tomu tam byly ještě informační materiály firemních členů, kteří projevili zájem se 

prezentovat. 

Slovenské kolokvium – zúčastnil se prezident p. Topolář – během přednášek zazněly podobné 

problémy s EN ISO 9712, jako se řeší v ČR; stejně tak s překlady norem (často používají české 

překlady norem). 

Mezinárodní sympozium (organizované ARoENd) – zúčastnil se prezident p. Topolář – 

během konference velmi rychle mizely dovezené propagační materiály, opět se řešila 

problematika EN ISO 9712.  

 

9) Různé 

Na základě podnětů od COP prezident kontaktoval p. Svobodu z ČIA a domluvil s ním 

vytvořením jednotné metodiky/doporučení pro COP k EN ISO 9712. Následně prezident 

vyzval jednotlivé COP k zaslání připomínek či dvojakostí k EN ISO 9712, které následně 

budou anonymně předány prostřednictvím ČNDT, z.s. p. Svobodovi z ČIA. Měla by 

proběhnout i schůzka COP a zástupci ČIA k této problematice. Schůzka je v plánu ve čtvrtek 

16. listopadu 2023 v rámci konference Defektoskopie. 

Pan Svoboda (předseda OS 09) požádal výbor o příspěvek na cestu na zasedání Americké 

pracovní skupiny pro AE – Acoustic Emission Working Group ve výši 350USD – výbor po 

upozornění, že bude nutné o tomto zasedání informovat v rámci konference Defektoskopie 

2023 – jednomyslně příspěvek schválil. 

Pan Převorovský (předseda OS 12) požádal o proplacení vložného na konferenci 

Defektoskopie 2023 – výbor toto proplacení schválil. 

Pan Kopec požádal na základě příslibu proplacení zahraničních cest, jako odměny za aktivní 

činnost v TNK 80 o odměnu ve výši 30 tis. Kč z důvodu neuskutečnění jedné zahraniční cesty 

– výbor tuto odměnu jednomyslně schválil. 

 

Příští schůze výboru je v plánu na pondělí 13. listopadu 2023 

v Hotelu Atom v Třebíči od 17 h. 

 

 

 

Brno 17.10.2023        Libor Topolář 


